
 
BID bestyrelsesmøde onsdag d. 18/12  2019, kl 20- 21.30 afholdt i Teams 
Punkter:  

1. Godkendelse af referat fra sidst (nr. 14). Referatet blev godkendt.  
 

2. Valg af referent (Mårten) 
 

3. Det blev vedtaget at der afholdes en ekstra ordinær generalforsamling i forlængelse af FIP 
biotek den 26/2 2020. Den næste ordinære generalforsamling kommer til at lige samme 
omtrent samme tid i 2021. 

 
4. Diskussion om hvordan aktiviteten på BID’s hjemmeside øges. Forslag var bl.a. 

forløbsdeling, link til hele studieplaner i tematiserede forløb, samt hjælp til aktiviteter på 
studieture samt anmeldelser af nyudgivet materiale. Der blev nedsat en arbejdsgruppe til at 
arbejde med implementering.  

 
5. Kort status på projektet:  “ad hoc gruppe: fagdidaktisk kursus i Biotek”. Der er etableret 

kontakt til Line Have Musaeus fra Aarhus Universitet, der deltager i gruppen fremadrettet.  
Gruppens vigtigste fokuspunkt bliver at arbejde for at flest muligt for mulighed for at komme 
på fagdidaktisk kursus. Der tages kontakt til fagkonsulenterne for klarlægning af hvordan 
dette kan opnås. BID vil foreslå at der tilbydes et kort 1 dages Biotek kickoff kursus til nye 
lærere, som derfra kan udvikle sig til et egentligt Biotek fagdidaktisk kursus.  

 
6. Henvendelser til foreningen.  

a. Henvendelse omkring deltagelse i Biotekmesterskaberne. Det blev besluttet 
at BID ikke deltager i år. 

b. Henvendelse omkring de nye vejl. opgavesæt (HTX). Det er blevet oplyst at 
de allerede på studieportalen og studienet. Det blev aftalt at få det taget op 
til HTX FIP, samt at  snakke om hvordan man kan sikre HTX elevernes 
retssikkerhed, da de vejledende sæt indeholder kemi, der ikke er dækket at 
kernestoffet i Bioteknologi HTX.  

c. Engineer the future. Der skal informeres om tilbuddet fra Engineer the future, 
hvilket gøres i næste nyhedsbrev.  
 

7. Vinter nyhedsbrev. Deadlines for input og udsendelse blev fastlagt. 
 
8. Opkrævning af medlemskontingent for det nye år. Det blev aftalt at bede medlemmer om et 

mobilnummer, hvilket gør det lettere at sende opkrævninger ud og få betalt via mobilpay. 
Det skal stadig være muligt at betale via mail og bankoverførsel.  Opkrævning i januar 
bliver på 175 kr,  som vedtaget på den ordinære generalforsamling.   

 
9. Fastlæggelse af næste møde. De to næste møder i teams bliver onsdag den 5/2 og 11/3, 

begge dage 20:00 til 21.30. Fysisk møde planlægges den 5/2 samt Bioinformatik workshop 
dag. Bioinformatik workshop info har deadline den 26/2, hvor det præsenteres til FIP 
kurset.  

10. Evt. Der blev informeret om den planlagte workshop på STX FIP om Bioinformatik, og 
mulige oplægsholdere til  FIP workshoppen om Bioinformatik blev diskuteret. Et konkret 
forslag er Søren Brunach - KU, der er ekspert i Big Data, samt Anders Gorm fra DTU. 
Derudover blev det nævnt at nogle skoler oplever manglende søgning på deres Biotek A 
studieretningslinjer. Det blev foreslået at vi skal kontakte medlemmerne for at få en 
tilbagemelding om det er en generel tendens og hvilke tiltag der kan tages, for at afhjælpe 
problemet.   


